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Övriga närvarande 
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Måndag 12 februari klockan 08:30 i Stolriket på kommunkontoret 

Justerade paragrafer 
§ 1- 19  

Underskrift 
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Olof Nilsson, ordförande 
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Joel Wåhlén, justerare 

 _______________________________________________________________  

Göran Hillbom, justerare 

 _______________________________________________________________  

Sebastian Runbom, sekreterare 
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Anslagsbevis  
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 
Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 
2024-02-05 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunkontoret, Tingsgatan 11, Heby 

Datum då anslaget sätts upp 
2024-02-12 

Datum då anslaget tas ned 
2024-03-05 

Underskrift 
_______________________ 
Sebastian Runbom 
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Kf § 1    

Information från Hebyfastigheter 
 

Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
 

Sammanfattning  
Hebyfastigheters VD, Stefan Liljebris, berättar om verksamheten, skillnaden mellan 

Hebyfastigheter och Hebygårdar, nyligen genomförda projekt samt pågående och planerade, 

ekonomi, utmaningar och svarar på frågor.  
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Kf § 2  Dnr KS/2023:76  

Styrelser och nämnder 
 

Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
 

Sammanfattning  
Kommunstyrelsen ordförande Marie Wilén (C), redogör för kommunstyrelsens verksamhet. 

Kommunen har ett resultat för 2023 på 10,9 miljoner. Vi har haft både högre kostnader och 

intäkter. Intäkterna beror främst på fler arbetade timmar än när vi lade budget. Underskotten är 

främst i utbildningsnämnden och vård- och omsorgsnämnden. Detta har mötts av ökade intäkter. 

På nästa fullmäktige redogörs hela årsredovisningen.  

 

Marie Wilén (C) informerar även om läget med myggbekämpningen. Kommunerna i Nedre 

Dalälven lämnade i september in en skrivelse till regeringen där de informerade om den 

besvärliga situationen. Svar från regeringen har ej mottagits.  

 

Medborgardialoger och föreningsdialoger om översiktsplanen pågår till och med 11 februari. 
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Kf § 3 Dnr KS/2023:64 007 

Revisorerna information 
 

Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
 

Sven-Erik Eriksson, ordförande i kommunfullmäktiges revisorer, presenterar två granskningar. 

Den första granskningen är Uppföljning av placerade barn och unga. Granskningens syfte är att 

bedöma om vård- och omsorgsnämnden bedriver en ändamålsenlig verksamhet vad gäller 

placeringar av barn och unga i hem för vård eller boende och i familjehem samt om det sker med 

tillräcklig intern kontroll. Bedömningen är att nämnden delvis uppfyller det. Sven-Erik Eriksson 

presenterar sedan revisorernas föreslagna rekommendationer. 

 

Den andra granskningen är Granskning av styrning och utveckling av utbildning. Granskningens 

syfte är att bedöma om utbildningsnämnden säkerställer ett ändamålsenligt systematiskt 

kvalitetsarbete inom grundskolan och att detta sker med tillräcklig inter kontroll. Utifrån 

genomförd granskning är den samlade bedömningen att utbildningsnämnden inte helt 

säkerställer ett ändamålsenligt systematiskt kvalitetsarbete inom grundskolan samt att nämnden 

inte helt säkerställer att detta sker med tillräcklig intern kontroll. Sven-Erik Eriksson presenterar 

sedan revisorernas föreslagna rekommendationer. 

 

 

 

  



PROTOKOLL 
2024-02-05 
Kommunfullmäktige 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 7(36) 

Kf § 4   

Återrapporteringar 
 

Inga återrapporteringar föreligger.  
 

 

 

  



PROTOKOLL 
2024-02-05 
Kommunfullmäktige 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 8(36) 

Kf § 5 Dnr KS/2023:67  

Frågor 
 

Sammanfattning  
Mattias Widén (SD) ställer två frågor till kommunstyrelsens ordförande Marie Wilén (C). 

Frågorna handlar om resultatutjämningsfonden. Den användes när det blev översvämningar i 

kommunen. Fonden är ämnad för nya investeringar och inte ersättningsinvesteringar eller 

driftkostnader. 

 

Fråga 1: Har styret tittat på andra alternativ än förvaltningens förslag på höjningar? 

Fråga 2: Användes resultatutjämningsfonden på rätt sätt vid översvämningen i kommunen? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Marie Wilén (C) svarar att hon skulle vilja överlämna frågan till 

ordförande i samhällsbyggnadsnämnden.   

 

Kommunfullmäktiges ordförande lämnar ordet åt samhällsbyggnadsnämndens ordförande Per 

Möller (C). 

 

Per Möller (C), ordförande i samhällsbyggnadsnämnden, svarar. Jag kan inte svara idag på hur 

mycket man tagit av resultatutjämningsfonden. Jag tror att den summan pengar långt ifrån täcker 

kostnaden över vad som hänt. Jag får återkomma med svaret.  

 

Bo Andersson (M) ställer en fråga till samhällsbyggnadsnämndens ordförande om 

gatubelysningen. Är din bedömning att man har fått chansen på alla orter att ta över de här 

anläggningarna som inte kommer drivas i kommunal regi?  

 

Per Möller (C) svarar. Om du går in på hemsidan står det att du kan få hjälp att fråga. Nu har vi fått 

hit Trafikverket. De har sagt att de ska ta över. De har sagt att det kanske ska finnas belysning där 

det finns gamla belysningsstolpar som vid till exempel busshållplatser. Det skulle vi kunna 

påverka. Det är lättare på enskilda vägar att ta över belysningen eftersom Trafikverket inte har 

med de att göra. Det är svårare med de vägar som Trafikverket kontrollerar. Vi har inte klurat ut 

hur det fungerar än. 

 

Bo Andersson (M) ställer en fråga till samhällsbyggnadsnämndens ordförande om vattentäkten i 

Huddunge. Är det på grund av att vi inte har rådighet på marken eller för att det är radon i vattnet 

som vi inte har möjlighet att ta upp vatten? 

 

Per Möller (C) svarar. Vi gjorde som så att vi tidigare hade en vattentäkt som ligger ganska nära 

samhället Huddunge. Vi ska testa göra ett nytt borrhål längre upp på kyrkans mark. Det vattnet 

innehåller ämnen som gör att det går att rena men, det är dyrt. Nu är vi tillbaka på ruta 1. Vi går 

tillbaks till gamla vattentäkten som idag är vattentäkt och gör ett vattenskyddsområde med de 

krav som ställs på det.  
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Delges 
M Widén 

M Wilén  

P Möller  

B Andersson  
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Kf § 6 Dnr KS/2024:28  

Allmänhetens frågor 
 

Sammanfattning 
Ordförande konstaterar att Anders Eklunds fråga angående transporter från ett företag på 

Storgatan och i närheten där han bor, återstår sedan förra sammanträdet.  

Frågan var om det är ett beslut som upphävts. Det finns inga ytterligare beslut efter de beslut som 

tagits 2014. Det är alltså inga beslut som har upphävts.  

 

 

Delges 
A Eklund 
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Kf § 7  Dnr KS/2023:107 356 

Justering av VA-taxa 2024 
 

Kommunfullmäktiges beslut 

 Att anta ny taxa för Vatten och avlopp (VA) enligt bilaga 1, daterad 2024-01-04, den nya taxan 
gäller från 1 april 2024. 

 Att anta dokumentet, VA-taxa Heby kommun 2024, daterad 2024-01-08 samt bilaga 1, 
daterad 2024-01-04. 

 Att höja VA-taxan med 5% från 1 januari 2025.  
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-09-26, Kf §82, om en ny VA-taxa från och med 1 januari 
2024 efter förslag från samhällsbyggnadsnämnden 2023-08-22, Sbn §86. Beslutet innebar en 
höjning av VA-taxan med 15 procent årligen under 2024, 2025, 2026. Höjningen täcker inte de 
ökade kostnaderna inom VA-kollektivet utan 2024 och 2025 skulle kollektivet ha ett planerat 
underskott som först 2026 vänds till överskott och återställande av eget kapital.  
 

Förvaltningen har i efterhand genomfört en fördjupad analys och inhämtat ytterligare fakta till 
stöd för förnyad bedömning. Detta har primärt syftat till att säkerställa den aktuella hanteringen 
av underskott för undvikande av krav på skattebidrag för reglering av VA-verksamhetens 
underskott. Utgångspunkten är att VA-verksamheten är självfinansierad genom avgifter som 
regleras i VA-taxan. Det förslag och de underlag som låg till grund för fullmäktige beslut om ny 
VA-taxa i september 2023 innebär att det samlade underskottet i verksamheten återställs först 
2030. Bedömning görs att det är en allt för långsiktig plan där krav skulle kunna ställas på 
skattekollektivet att täcka underskott i verksamheten. Den tidigare föreslagna avgiftshöjningen 
ger enligt bedömning en allt för liten effekt avvägt mot VA-verksamhetens kostnader. 
 
Förvaltningen föreslår en ytterligare höjning med 30 procent från och med 1 april 2024. Det 
innebär att intäkter och kostnader i VA-verksamheten balanserar redan 2024 och att det därmed 
inte föreligger behov att under lång tid täcka upparbetat underskott i verksamheten. Det 
kompletterande förslaget till höjning ger förutsättningar för mer balanserade avgiftshöjningar 
under kommande år. 2025 kommer taxan höjas med 5 procent. 

 
Med taxehöjningen blir den nya årskostnaden för typhus A, 11 506 kronor (inkl moms), vilket 
motsvarar en kostnadsökning med 221 kronor per månad. Tillsammans med tidigare höjning, 
från och med 1 januari 2024, blir den totala kostnadsökningen 317 kronor per månad från och 
med 1 april 2024. För typhus B blir årskostnaden 107 220 kronor (inkl moms) vilket motsvarar 
en ökning med 137 kr per månad och lägenhet. Tillsammans med tidigare höjning, från och med 1 
januari 2024, blir den totala kostnadsökningen 208 kronor per månad och lägenhet från och med 
1 april 2024. 
 
VA-verksamheten har i sitt utredningsarbete och förslag tagit hänsyn till en långsiktig 10-årig 
planering av taxeutveckling i syfte att nå en stabil taxeutveckling över tid. 
 
Som bakgrund konstateras att VA-taxan inte har justerats sedan 2016 och att Heby kommun 2023 
har den näst lägsta VA-taxan i länen. Samtliga kommuner i länet har aviserat en höjning av 
taxorna inför 2024 med 5-35 procent. Precis som övriga verksamheter har VA-kollektivet fått 
kraftigt ökade kostnader på grund av inflationen t ex när det gäller el, förbrukningsmaterial och 
viktiga kemikalier. Samtidigt har anslutningsavgifter vid nyetableringar varit lägre. En 
genomgripande analys av kostnaderna för drift och investeringar för VA kommer att genomföras 
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och har redan påbörjats. Kostnaderna för översvämningen september 2023 är en kostnad utöver 
det som fanns budgeterat.  
 

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 27 december 2023 

Bilaga- Förslag på VA-taxa 2024 

Kf § 82/2023  

Tjänsteskrivelse, 12 juli 2023 

Sbn § 9/24 

 

Yrkanden 
Per Möller (C), Hans-Göran Björk (KD), Bernt-Erik Rutström (S) och Bo Andersson (M) yrkar bifall 

till kommunstyrelsens förslag. 

 

Förslagsordning  
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att fullmäktige bifaller 

förslaget. 

 

 

 

Delges 
Kommunstyrelsen 
Kommundirektör 
Ekonomichef 
Teknisk chef 
Controller Tekniska enheten 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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Kf § 8  Dnr KS/2023:53  

Ny bygglovstaxa 
 

Kommunfullmäktiges beslut  
 Anta bygglovstaxa och att den träder i kraft 1 april 2024.  

 

Sammanfattning 
Byggenheten har under 2023 arbetat med att ta fram ett nytt underlag för bygglovstaxa. Det nya 

förslaget är baserat på den modell som Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) har 

tillhandahållit och utvecklat sedan 2014. Underlaget är lättare att arbeta med och förstå för såväl 

beslutsförfattare, förvaltning som sökande. Dessutom ger underlaget större intäktsfinansiering av 

lovverksamheten vilket ligger i linje med kommunfullmäktiges önskemål.  

 

Beslutsunderlag  
Tjänsteyttrande med bilaga, daterat den 29 november 2023 

Bmn § 89/23 

Ks § 13/24 

 
Yrkanden  
Per Sverkersson (S) och Hans-Göran Björk (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Förslagsordning  
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att fullmäktige bifaller 

förslaget. 

 

 
 

Delges 
Bygg- och miljönämnden  
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Kf § 9  Dnr KS/2023:122, KS/2021:41, KS/2000:244 107, 041, 107 

Reviderat ägardirektiv för Hebyfastigheter AB 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Ägardirektiv för Hebyfastigheter AB och Hebygårdar AB antas. 
 Beslutat ägardirektiv för Hebyfastigheter AB och Hebygårdar AB, Heby FS 2018:07, med 

giltighet från 4 april 2018 upphör att gälla. 
 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige fattade senast beslut om revidering av ägardirektiv för Hebyfastigheter AB 
och Hebygårdar AB den 13 mars 2018, Kf §22. De revideringar som då gjordes handlade främst 
om området finansiering. Vid revidering tillfördes även en ny rubrik ”Miljömål”. Vid detta tillfälle 
gjordes samtidigt motsvarande revideringar i ägardirektivet för Hebygårdar AB som är ett helägt 
dotterbolag till Hebyfastigheter AB. 
 
Det finns i nuläget ett behov av en mer genomgripande revidering av ägardirektivet mot 
bakgrund bland annat av ändrad lagstiftning och en utvecklad praxis vad gäller bolagsstyrning 
inom kommunsektorn.  
 
Förvaltningen föreslår en förändring av ägardirektivet där strukturen uppdateras och bättre 
samordnas till andra styrdokument. En annan förändring som föreslås är att samordna 
ägardirektivet till moderbolaget Hebyfastigheter AB. Där så är nödvändigt regleras specifika 
frågor eller områden som rör Hebygårdar AB. Skälet till denna förändring är att Heby kommun 
inte har ett direkt ägande av dotterbolaget Hebygårdar AB. 
 
Föreliggande förslag till förändringar är framtagna i samarbete med Hebyfastigheter AB. 

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Ägardirektiv Hebyfastigheter AB revidering 
Ägardirektiv Hebyfastigheter AB – revidering 
 

Ändringsyrkanden 
Marie Wilén (C) yrkar att det i punkt 8 under rubrik Förvaltningsberättelsen, i slutet av första 
meningen läggs till ”samt redovisa hållbarhetsarbetet”. 
 

Yrkanden 
Marie Wilén (C), yrkar bifall till kommunstyrelsens andra punkt.  
 

Förslagsordning 
I första punkten ställer ordförande kommunstyrelsens förslag mot Marie Wiléns (C) 

ändringsyrkande och finner att fullmäktige beslutar enligt Marie Wiléns (C) ändringsyrkande. I 

andra punkten ställer ordförande kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att fullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Delges  
Hebyfastigheter AB 
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Kf § 10 Dnr KS/2022:96 430 

Svar på motion om kartläggning och restaurering av våtmarker 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Motionens båda att-satser avslås med hänvisning till kommunens pågående arbete med 

vatten. 

 
Sammanfattning 
Bengt Thalin (V) inkom den 9 november 2022 med Motion om kartläggning och restaurering av 
våtmarker. I motionen yrkar Bengt Thalin på: 

 Att Heby kommun kartlägger vilka områden i kommunen som är lämpliga att återskapa 
till våtmark. 

 Att Heby kommun tar fram handlingsplaner för återskapande av våtmarker och 
genomför dessa. 

 

Kommunfullmäktige tog beslut om att motionen överlämnas till samhällsbyggnadsnämnden för 

beredning. Samhällsbyggnadsnämnden beredde ärendet den 14 november 2023. 

 
Svar på motionen 
Att restaurera, anlägga och sköta våtmarker är viktiga åtgärder för att återställa och värna 

livsmiljöer för alla de arter som är knutna till våtmarker och för att våtmarker ska bidra med olika 

nyttor, ekosystemtjänster. Våtmarker är viktiga utifrån biologisk mångfald, positiva för klimatet 

genom att de kan binda koldioxid, rena vatten från övergödande ämnen, minska effekter av torka 

och översvämning samt gynna grundvattenbildning. 

 

Hållbarhetslöften och vattenprojekt 

Heby kommun har antagit hållbarhetslöften för miljömässig hållbarhet, två av löftena omfattar 

åtgärder som rör våtmarker. Hållbarhetslöfte Ekosystem och biologisk mångfald 2020-2023 (Kf § 

86/2020) omfattar bland andra åtgärder ”Återskapa hållbara livsmiljöer i sjöar och vattendrag” 

samt ”Bevara och återskapa våtmarker”.  

Hållbarhetslöfte vatten 2021-2024 (Kf § 93/2021) omfattar bland andra åtgärderna ”Hållbar 

vattenplanering”, ”Minska utsläpp av övergödande ämnen från reningsverk, dagvatten, enskilda 

avlopp” samt ”Minska belastning av näringsämnen från exempelvis primärproduktion, 

livsmedelsförädling, hästhållning och andra verksamheter”.  

 

Åtgärder i aktuella hållbarhetslöften omfattar bland annat arbete med utredning om åtgärder för 

bättre vattenkvalitet, dialog med markägare för att genomföra åtgärder för bättre vattenkvalitet 

och anlägga våtmarker. Heby kommun driver för tillfället två aktuella LOVA-projekt (LOVA= 

lokala vattenvårdsprojekt): 

 Dialogprojekt och mellankommunal samverkan, projektet består delvis av att föra dialog 
med markägare för att möjliggöra åtgärder för bättre vattenkvalitet (ex. våtmark) och 
den andra delen utgör vattensamverkan med Enköpings kommun med fokus på 
Örsundaåns avrinningsområde. 

 Förstudie våtmark Tämnaren. Landskapsanalysen för Tämnarens avrinningsområde 
visar på vilka åtgärder som är prioriterade för bättre vattenkvalitet. Projektet tar fram 
förstudie för en av våtmarkerna som landskapsanalysen pekar ut. 
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Därtill har kommunen precis avslutat LOVA-projektet ”Analys och åtgärdsförslag Vansjön 

Nordsjön”.  Projektet analyserade orsaker till rådande vattenkvalitet i Vansjön Nordsjön samt 

föreslog åtgärder för bättre vattenkvalitet. Resultatet ska ligga till grund för dialoger med 

markägare med syfte att åstadkomma åtgärderna. 

 

Förutsättningar för att anlägga våtmark 

Heby kommun jobbar redan i dag till viss del med att utreda åtgärder för bättre vattenkvalitet, 

däribland våtmarker. För att anlägga en våtmark krävs markägarskap och det är inte alltid den 

bästa platsen att anlägga en våtmark där Heby kommun äger mark. För att få bästa miljöeffekt av 

våtmarker kan Heby kommun verka för att markägare i kommunen ska genomföra åtgärder för 

bättre vattenkvalitet, däribland att anlägga våtmark. Många andra kommuner har så kallad 

åtgärdssamordnare för vatten, samordnaren för dialog med markägare med syfte att åstadkomma 

åtgärder för bättre vattenkvalitet. Heby kommun har inte resurser för en åtgärdssamordnare och 

har istället genomfört olika projekt genom att ansökt och tilldelats LOVA- och LONA-bidrag till 

olika vattnavårdsprojekt, däribland för att kartlägga potentiella våtmarker och för dialog med 

markägare för att möjliggöra våtmarker. 

 

Lagkrav  

Vart sjätte år tar vattenmyndigheterna fram ett åtgärdsprogram för varje vattendistrikt för att 

leva upp till EU:s vattendirektiv för god vattenkvalitet. Åtgärdsprogrammen beskriver de problem 

som behöver lösas i distriktens vatten, vilka de viktigaste källorna till problemen är och vilka 

åtgärder som myndigheter och kommuner ska sätta in. Det gällande Åtgärdsprogrammet för 

vatten 2022-2027 innefattar flera åtgärder som åligger kommunen. En åtgärd är att ta fram 

förvaltningsövergripande planering för  åtgärds-programmets genomförande med fokus på de yt- 

och grundvatten-förekomster där det behövs åtgärder för att miljökvalitetsnormerna ska kunna 

följas. Planeringen ska bedrivas i samverkan med berörda utifrån ett 

avrinningsområdesperspektiv. Den förvaltningsövergripande planeringen ska säkerställa att 

miljökvalitetsnormerna för yt- och grundvatten beaktas i alla tillämpliga delar av kommunens 

verksamhet. Åtgärden ska vara vidtagen senast i augusti 2025. 

 

Resurser 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har äskat medel (till budget och planering för både 2023 och 

2024) för att leva upp till kraven i nya åtgärdsprogrammet för vatten 2022-2027. Hittills har inte 

tillräckliga resurser tillsatts för att ta fram förvaltningsövergripande vattenplanering, där 

våtmarker inkluderas. De personella resurser som finns tillgängliga är inte tillräckliga för att 

genomföra åtgärden i dagsläget. De personella resurser som finns jobbar med nämnda LOVA-

projekt samt samverkar med andra kommuner och vattenvårdsföreningar om vattenåtgärder. 

 

Inriktningsmål från 2024 

Heby kommun har antagit nya inriktningsmål från 2024, ”Värna vattnet och klimatet” är ett nytt 

inriktningsmål. Två av måtten till inriktningsmålet är: 

 Antal åtgärder med syfte att förbättra vattenkvaliteten (inkluderar utredning, underlag 
för åtgärd, samt genomförd åtgärd för bättre vattenkvalitet), minst två per år. 

 Antal lokala åtgärdsprogram för de sjöar/vattenförekomster som inte har god ekologisk 
status (ska öka). 

 

Uppföljningen av nytt inriktningsmål inkluderar lokala åtgärdsprogram, därigenom kartläggs vart 

åtgärder behöver genomföras, däribland våtmarker. Förslaget innefattar även uppföljning av 

åtgärder för att förbättra vattenkvaliteten, där inkluderas även våtmarker.  
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Samhällsbyggnadsnämnden har kompletterat tjänsteskrivelsen med följande (Sbn § 136 Motion 

om kartläggning och restaurering av våtmarker): 

Samhällsbyggnadsnämnden är överens om att våtmarker är en viktig åtgärd för klimat, miljö och 

översvämnings problematik.  

 

Genom vattenmyndighetens Åtgärdsprogram för vatten 2022-2027 ska Heby kommun ta fram en fram 
förvaltningsövergripande vattenplanering för åtgärdsprogrammets genomförande med fokus på de yt- och 
grundvattenförekomster där det behövs åtgärder för att miljökvalitets-normerna ska kunna följas. Planeringen ska 
bedrivas i samverkan med berörda utifrån ett avrinningsområdesperspektiv. Den förvaltnings-övergripande 
planeringen ska säkerställa att miljökvalitetsnormerna för yt- och grundvatten beaktas i alla tillämpliga delar av 
kommunens verksamhet. Därigenom behöver Heby kommun se till olika åtgärder för bättre vattenkvalitet, 
däribland våtmarker.  

 

Sammanfattningsvis jobbar Heby kommun med olika vattenåtgärder, däribland våtmarker, och 

kommer framöver behöva fortskrida arbetet. Med beskrivningen ovan om Heby kommuns arbete 

med vatten föreslås motionens båda att-satser att avslås. 

 

Beslutsunderlag 
Motion om kartläggning och restaurering av våtmarker. 

Kf §116 Anmälan om nya motioner, 2022. 

Sbn § 136 Motion om kartläggning och restaurering av våtmarker, 2023 

 

Yrkanden 
Marie Wilén (C) och Dick Pettersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Förslagsordning  
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att fullmäktige bifaller 

förslaget. 

 

 

Delges  

Motionären  
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Kf § 11 Dnr KS/2023:48 250 

Svar på Motion om typgodkända hus 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Motionen avslås. 
 
 

Sammanfattning 
Motionen är väckt av Jonathan Othén (SD) den 17 april 2023. 
I motionen föreslås att Heby kommun ska införa typgodkända bygglov i kommunal regi som ett 
led i att förenkla för medborgare att bygga sina egna hus då byggprocessen beskrivs som krånglig 
och regelverket som bökigt. Det föreslås också att kommunfullmäktige ska ta fram typgodkända 
ritningar för enfamiljshus för fullmäktige att ta beslut på, samt att en ny taxa ska införas för 
ansökningar om bygglov med dessa hus. Jämförelse görs mot Stockholms "egnahem" lösningar 
från 1926. 
 
Vidare anges att typgodkända hus i förlängningen inte bara skulle innefatta enfamiljshus utan 
även skulle kunna gälla radhus, parhus samt mindre lägenhetshus. Motionären menar att denna 
förenklade bygglovsprocess skulle locka människor att köpa tomter i Heby kommun. 
 

Yttrande 
Att bygga ett bostadshus är en komplex process med många faktorer som påverkar slutresultatet 
för både den aktuella byggnaden och dess omgivning. Byggnadens placering på tomten, mötet 
med marken samt färg-, form- och materialverkan är exempel på faktorer. Att flera 
expertområden möts i byggprocessen är i sökandens fördel då det bidrar till ett slutresultat som 
är platsspecifikt, korrekt dimensionerat och långsiktigt hållbart. Bedömning av bygglov sker i 
varje enskilt fall just på grund av alla fastigheters olika förutsättningar. 
Den juridiska utgångspunkten i en byggnads anpassning till omgivningen i all lovhandläggning, 
både inom tätbebyggt/detaljplanerat område och på landsbygd, är plan- och bygglagen (PBL) 2 
kap. 6§. Där anges att bland annat att bebyggelse och byggnadsverk ska utformas och placeras på 
den avsedda marken på ett sätt som är lämpligt med hänsyn till stads- och landskapsbilden, 
natur- och kulturvärdena på platsen och intresset av en god helhetsverkan. 
Vidare anges också att ändringar och tillägg i bebyggelsen ska göras varsamt så att befintliga 
karaktärsdrag respekteras och tillvaratas. 
Ett typgodkänt hus är av sin natur en standardiserad och förenklad volym där, enligt motionen, 
vissa delar skulle vara möjliga att själv påverka såsom flyttning av icke bärande innerväggar, färg 
på fasad och tak. 
 
Bland historiska projekt med typhus som fallit väl ut kan nämnas Enskedefältet i södra Stockholm 
från 1930-talet och Landala Egnahem i Göteborg från 1914 - båda var del av den så kallade 
Egnahemsrörelsen. Staden erbjöd tomträtter och prefabricerade typhus som monterades på plats 
av de boende. Egnahemshusen fanns framför allt i tätorter /städer med en detaljplan till grund 
och tydlig ide om kvartersstruktur och utseendemässig enhetlighet. 
  
En generell typhusmodell för hela Heby kommun skulle i vissa enskilda fall kunna bli väl 
anpassade till sin omgivning men i andra fall inte alls uppfylla anpassningskravet. 
En grundtanke med typhuskonceptet är att förenkla handläggningen och på så sätt förkorta 
handläggningstider och bygglovsprocessen för den sökande. 
Lagstiftningsmässigt finns i dag inga grunder för att förbise någon del av lovgranskningen även 
om kommunen tar fram egna typhusritningar. Så det är tveksamt hur förenklad 
handläggningsprocessen blir vid ett eventuellt i införande av typhusritningar. Dessutom kan olika 
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gällande detaljplaner ha vitt skilda planbestämmelser för utformning av byggnader. Det skulle 
kunna innebära att ett fastslaget typhus kan uppföras inom den ena detaljplanen men inte den 
andra. 
 
I augusti 2022 infördes nya regler i PBL om certifierade byggprojekteringsföretag. Ändringen 
syftade till att öka förutsägbarheten och effektiviteten i byggprocessen för de byggherrar som 
använder ett sådant företag och för att underlätta repeterbara processer. Lagstiftning finns alltså 
på plats som medger en form av typhuskoncept men baserad på en nationell certifiering och inte 
kommunala typhus. Sammanfattningsvis kan sägas att byggenheten har rutiner i dag för att 
förenkla bygglovsprocessen så mycket som möjligt för den sökande med ett enkelt, effektivt och 
medborgarvänligt förhållningssätt. Den mest utmärkande delen i detta är en omfattande 
bygglovsrådgivning via e-post och telefon. I rådgivningen informeras om olika fastigheters 
förutsättningar och vilka anpassningar som kan komma att krävas i det enskilda fallet. 
 

Beslutsunderlag 
Motion om typgodkända hus-uppdaterad att-sats 
Kf §40 Anmälan av nya motioner 
Bmn § 80 Svar på motion angående typgodkända hus 
Kompletterande yttrande angående motion om att införa typgodkända hus i Heby kommun 
Tjänsteskrivelse - Svar på Motion om typgodkända hus 
 

Yrkanden  
Hans-Göran Björk (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Reservation 
Ing-Mari Fogelberg (SD), Bengt Neteborn (SD), Malin Strömberg (SD), Åsa Eklind (SD), Joel 

Wåhlén (SD), Marga Karttunen (SD), Iryna Sygeda (SD), Mikael Ek (SD), Carl-Henrik Andersson 

(SD), Mattias Widén (SD) reserverar sig mot beslutet. 

 

Förslagsordning  
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att fullmäktige bifaller 

förslaget. 

 
 
 
 
 
Delges 
Motionären  
Bygg- och miljönämnden 
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Kf § 12  Dnr KS/2012:68, KS/2020:90 003, 880 

Uppföljning av kommunens styrdokument 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Plan för arbete med FN:s konvention om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning i Heby kommun, HebyFS 2009:33 upphör att gälla.   
  Biblioteksplanen 2021-2023 förlängs till och med 2024-12-31.  

 
 

Sammanfattning 
Uppföljning av kommunens revideringsarbete av styrdokument.   
 
Kommunfullmäktige beslutade i § 51, 2012 om strukturen för kommunens policyer, planer och 
riktlinjer.  Syftet med denna struktur är att få en tydligare styrning så att policyer, planer och 
riktlinjer har bäring på kommunens vision och inriktningar. Med utgångpunkt i detta beslutade 
kommunstyrelsen i  § 83, april 2013, att varje politiskt organ får i uppdrag att göra översyn av de 
policyer och planer som finns inom sina respektive ansvarsområden, i syfte att styrdokumenten 
ska följa styrmodellen.  Förvaltningen utarbetade förslag till prioritering av arbetet med 
revideringar av policyer och planer, liksom förslag om vilka av styrdokumenten som ska 
omarbetas till annan typ av styrdokument. Kommunfullmäktige beslutade i § 151, 25 november 
2013 om vilka styrdokument som inte längre ska gälla samt vilka som ska omarbetas till riktlinjer 
eller anvisningar. Kommunstyrelsen beslutade i § 122/2016, att uppmana nämnderna att ta fram 
prioriteringslista för översyn av styrdokument inom respektive nämnds ansvarsområde, vilket 
upprättades och presenterades för kommunstyrelsen i  § 204/ 2016. Kommunstyrelsen beslutade 
i § 204 i november 2016 om prioriteringsordning för revidering av styrdokument inom 
kommunstyrelsens ansvarsområde.  
 
Kommunfullmäktige beslutade i § 141/2016 att följande policy ska omarbetas till riktlinje: 

 Policy för användning av kommunvapnet, 2003  
 
Nedan följer en rapport om kvarvarande revideringar av styrdokument och hur arbetet med 
kommunstyrelsens och övriga nämnders prioriteringar framskrider.  

 

Utredning 
Policyer inom kommunstyrelsens ansvarsområde 

 
Policy för användning av kommunvapnet, 2003  
Reglerna om hur vi får använda kommunvapnet är nu införlivade i riktlinjer för kommunens 
grafiska profil som ersatt Policy för användning av kommunvapnet 2003 enligt beslut i 
kommunstyrelsen 25 april 2023, § 92. 
 
Säkerhetspolicy, 1996  
Kommunfullmäktige beslutade i § 151, 25 november 2013 att säkerhetspolicy ska omarbetas till 
riktlinje eller anvisning.   
 
Området omfattar såväl fysiska säkerhet inom kommunen såväl som informationssäkerhet.  
Arbetet med säkerhetsfrågor bör ses över i sin helhet.  Kommundirektören är säkerhetsansvarig. 
En säkerhetspolicy ska visa vilken nivå kommunen ska ha inom säkerhetsarbetet och visa vägen 
hur förvaltningen ska jobba med dessa frågor. Det har hänt mycket inom säkerhetsområdet sedan 
1996 och att omarbeta policyn till en riktlinje kräver att vi ser över säkerhetsarbetet inklusive 
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informationssäkerhet i hela kommunen och det bör hanteras utifrån dagens ökade krav på 
säkerhet inom kommunal sektor.  Arbetet har inte varit möjligt att prioritera pga av brist på 
kompentens och resurser inom säkerhetsområdet. Under våren 2024 planeras tillsättning av en 
informationssäkerhetsansvarig tillika dataskyddsombud. Tjänsten är gemensam med Tierps 
kommun som är värdkommun för tjänsten och vår del av tjänst är 30 %. Framtagandet av en 
säkerhetspolicy är omfattande och beräknas inte kunna påbörjas förrän tidigaste hösten 2024.  
 
Policy för POSOM-verksamhet i Heby kommun HebyFS 2003.16 
Policyn bör uppdateras och göras om till en riktlinje eller anvisning. 
En Handlingsplan för POSOM föreslås ersätta policyn. En handlingsplan för ledningsgruppen för 
psykiskt och socialt omhändertagande, POSOM, vid allvarlig olycka”, är framtagen, daterad 2010-
02-16. Revideringen är påbörjad våren 2023, men på grund av omprioriteringar förväntas arbetet 
bli klar först under 2024.    

  
Planer och program inom kommunstyrelsens ansvarsområde 
 
Alkohol- och drogpolitiskt plan, 2012, HebyFS 2012:05 
Kommunfullmäktige beslutade den 19 december 2022  om att Alkohol- och drogpolitiskt plan, 
2012, HebyFS 2012:05 upphör att gälla. Planeringen har varit att ta fram en lokal handlingsplan 
efter att den regionala planen uppdaterats. Det beslutades dock om att helt avskaffa regionala 
planer på detta område, varför det inte finns någon handling att utgå ifrån i kommunens arbete.  
 
  
Plan för arbete med FN:s barnkonvention i Heby kommun, 2009 upphör att gälla.  
Planen har upphört att gälla enligt beslut i kommunfullmäktige den 21 april 2020, § 27.  Den 28 
januari 2020 beslutade kommunstyrelsen att uppdra till förvaltningen att införliva 
barnkonventionen i mål- och budgetprocessen och göra en översyn av styrande dokument med 
anledning av att barnkonvention nu är svensk lag.  
 
Under 2020 -2021 har förvaltningen gjort en kartläggning av hur man arbetar med 
barnkonventionen i verksamheterna. Kommunledningen har därefter beslutat att man inom 
respektive verksamhet ska arbeta med relevanta insatser för att uppfylla lagen. I kommunens 
tjänsteskrivelsemall som är underlag till beslut i nämnder, styrelse och kommunfullmäktige ska 
förvaltningen sedan hösten 2021 göra en prövning av barnrättsperspektivet, dvs om beslutet 
påverkar barn ska barnrättsperspektivet tas med i en analys och biläggas 
underlaget. Förvaltningen har valt att skjuta fram arbetet med att införliva barnkonventionen i 
mål- och budgetprocessen i väntan på Statens tillämpningsanvisningar som ännu ej kommit. 
  
 
Bredbandsplan, antagen i kommunfullmäktige 12 februari 2014 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 17 oktober 2023 § 217 att avsluta uppdraget till Mark- och 
planeringsenheten att ta fram en ny bredbandsplan för Heby kommun.  

Heby kommuns bredbandsplan antagen år 2014 är inaktuell med anledning av den måluppfyllelse 
som dokumentet innehåller huvudsakligen slutade år 2020. Heby kommuns bredbandsutveckling 
har trots det de senaste åren varit framgångsrik och fortsätter att vara det. Betydande dokument 
som Strategi för digital infrastruktur i Uppsala län 2022-2030 från region Uppsala har också 
framtagits som stödjer Heby kommuns bredbandsutveckling. Med anledning av att kommunen 
har bibehållet sin bredbandsutveckling samt att underlag finns för dess utveckling är det där av 
inte en nödvändighet att framta en ny bredbandsplan för Heby kommun.  
 

Förslag till prioritering för revidering av policyer och planer 

Policy/plan Tidpunkt för revidering 



PROTOKOLL 
2024-02-05 
Kommunfullmäktige 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 22(36) 

Säkerhetspolicy 
Omarbetas till riktlinjer eller anvisning 

Ingen plan i dagsläget 

Alkohol- och drogpolitiskt plan Ingen plan i dagsläget 

Policy för POSOM –verksamhet i Heby 
kommun omarbetas till riktlinje eller 
anvisning. 

Ska omarbetas till handlingsplan under 
2024.  

 

 
Rapport övriga nämnders prioriteringar avseende styrande dokument 
 
Utbildningsnämnden   
 
Utbildningsnämnden gör en uppföljning av sina styrdokument vartannat år. Den senaste gjordes 
2022. Då bedömdes att samtliga styrdokument i den mån de behöver vara uppdaterade är det. 
Nästa uppföljning kommer göras under 2024.   
 

  
Kultur- och fritidsnämnden  
 

Styrdokument Kommentar december 2023   

Riktlinjer för 
ungdomsgårdarna 

Planen är gällande men en översyn av planen ska göras under 2024.   

Biblioteksplan 2021-
2023 

Nämnden föreslår kommunfullmäktige att förlänga planen ett år.  
Förslag på ny plan kommer att tas fram under året. Förlängningen 
görs huvudsakligen på grund av att man inväntar direktiv på hur nytt 
statligt stöd till skolbiblioteken kommer att påverka verksamheten 
för att därmed kunna anpassa den nya planen efter detta.    

  

Riktlinjer för 
föreningsstöd i Heby 
kommun 

Riktlinjerna är aktuella. Riktlinjerna utvärderades under 2022 och 
den 14 november 2022 beslutade kultur- och fritidsnämnden att anta 
en uppdaterad version av riktlinjer för föreningsstöd i Heby kommun.  
 

  

 
 

Vård- och omsorgsnämnden 
 
Plan för arbete FN:s konvention om rättigheter för personer med funktionsnedsättning 
Heby FS 2009:33.  
 
Vård- och omsorgsnämnden har föreslagit att kommunstyrelsen 
övertar ansvaret att ta fram en plan för arbete med 
FNs konvention om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättningar, vård- och omsorgsnämnden § 164, 11 december 2019.  
 
Kommunstyrelsen har gett förvaltningen i uppdrag att se över behovet och möjligheten att 
kommunstyrelsen tar fram en plan för arbete med FNs konvention om rättigheter för personer 
med funktionsnedsättningar, kommunstyrelsen § 12, 28 januari 2020. Framtagande av en sådan 
här plan är så klart ett väldigt viktigt område med en målgrupp som vi som kommun månar om. 
Givet de resurser som förvaltningen har bedömer förvaltningen att en sådan här plan inte kan 
prioriteras.  
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Det är också så att arbetet med personer med funktionsnedsättning är viktigt att hålla samman 
med övrigt som pågår och en egen plan för just denna målgrupp skulle inte helt säkert gynna det. 
Det pågår idag arbete med och för denna målgrupp både på politisk nivå, trygghetsrådet, och ute i 
förvaltningarna. En del av det arbete som bedrivs inom ramen för social hållbarhet och som riktar 
sig till barn och unga, unga vuxna täcker också in målgruppen. Det handlar även om digital 
tillgänglighet för gruppen som är tillgodosett genom den tillgänglighetsanpassning som är gjord 
på kommunens webbplats.  

 
Äldreplan 
 
Äldreplan, HebyFS 2008:08, har upphört att gälla i och med beslut i kommunfullmäktige § 10, 11 
februari 2020. Det är inte lagstyrt att kommunerna ska ha en äldreplan. Däremot är det så många 
kommuner väljer att samla det strategiska arbetet kring målgruppen äldre. Vid Vård- och 
omsorgsnämndens sammanträde den 11 december 2023 beslutades att med anledning av 
bristande administrativa resurser skjuta fram arbetet med att ta fram en ny ”äldreplan” med mål 
att kunna påbörja arbetet under 2025.   
 

Samhällsbyggnadsnämnden 

Styrdokument Uppdaterad kommentar hösten 2023  

Energiplan med 
klimatstrategibilaga 

Heby kommuns Energiplan med klimatbilaga är 
inte aktuell men gällande. Kf tog beslut i 
november 2022 om uppdrag gällande Energi- 
och klimatplan 2030 med tillhörande femårig 
handlingsplan. Arbetet med förslag på ny plan 
pågår, men förslag på Energi- och klimatplan 
2030 kommer först vara klart tidigast till juni 
2024. Ny Energi- och klimatplan ska antas av 
kommunfullmäktige. 
  

Avfallsplan 2020-2030 Planen antogs av kommunfullmäktige i juni 
2020 (Kf § 51). Heby kommun har påbörjat 
några av aktiviteterna i avfallsplanen och några 
är inte genomförda enligt plan utifrån andra 
prioriteringar. För tillfället revideras tidsplanen 
för de åtgärder som åligger Heby. 
  

Föreskrifter för avfallshantering Aktuell, Föreskrifter för avfallshantering 
reviderades i september 2021 (Kf  §170). 
  

Riktlinjer för kostverksamhetens 
verksamhet  

Riktlinjen är gällande men behöver uppdateras. 

ABVA – allmänna bestämmelser 
för användandet av Heby 
kommuns allmänna vatten- och 
avloppsanläggning 

Planen är gällande men en översyn behöver 
göras. 

Riktlinjer för avbetalning av VA-
anläggningsavgift  

Riktlinjen är gällande men en översyn av denna 
bör göras rörande om riktlinjen ska finnas, då 
detta annars regleras i Lagen om allmänna 
vattentjänster. 

https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ee0c07/1643369345181/Riktlinjer%20f%C3%B6r%20kostenhetens%20verksamhet.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ee0c07/1643369345181/Riktlinjer%20f%C3%B6r%20kostenhetens%20verksamhet.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3c9/1643207018869/Riktlinje%20f%C3%B6r%20avbetalning%20av%20VA-anl%C3%A4ggningsavgift.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3c9/1643207018869/Riktlinje%20f%C3%B6r%20avbetalning%20av%20VA-anl%C3%A4ggningsavgift.pdf


PROTOKOLL 
2024-02-05 
Kommunfullmäktige 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 24(36) 

Riktlinjer för utsläpp av 
avloppsvatten från industrier 
eller annan yrkesmässig 
verksamhet  

Riktlinjen är gällande. 

Riktlinjer för dagvatten i Heby 
kommun  

Riktlinjen är gällande. 

Riktlinjer för halkbekämpning 
och snöröjning  

Riktlinjen är gällande men en översyn bör göras. 
  
  

Riktlinje för park- och 
gatubelysning i Heby kommun  

Riktlinjen är gällande.  

Riktlinjer för fartdämpande 
åtgärder i Heby kommun  

Riktlinjen är gällande.  

Riktlinjer för gång- och 
cykelvägar i Heby kommun  

 Riktlinjen är gällande.  

Riktlinjer om skötsel av 
kommunens grönytor  

Riktlinjen är gällande men översyn ska göras då 
vissa uppdateringar kan vara aktuella. 

Riktlinjer för kommunala 
lekplatser och naturliga 
lekmiljöer  

Riktlinjen är gällande men översyn ska göras då 
vissa uppdateringar kan vara aktuella. 

Riktlinjer om skötsel av 
kommunens skog  

 Riktlinjen är gällande men ska uppdateras. 
  
  
  

VA-plan Planen är gällande men en översyn behöver 
göras. 

Trafikplan Planen är gällande men en översyn behöver 
göras. 

Riktlinjer för laddinfrastruktur i 
Heby kommun  

 Riktlinjen är gällande. 

Policy för kommunens 
markinnehav  

Utkast för ny policy är framtaget och ska 
upprättas. 

Riktlinjer för exploateringsavtal   Riktlinjen är gällande. 

Riktlinjer för kommunala 
markanvisningar  

 Riktlinjen är gällande. 

Riktlinjer för bostadsförsörjning  Ska uppdateras. 

Riktlinjer för tomtförsäljning  Ska uppdateras. 

Riktlinjer för planprioritering och 
planprocessen  

 Riktlinjen är gällande. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen § 231, 6 december 2022 

https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3dc/1643207019264/Riktlinje%20f%C3%B6r%20utsl%C3%A4pp%20av%20avloppsvatten%20fr%C3%A5n%20industrier%20eller%20annan%20yrkesm%C3%A4ssig%20verksamhet.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3dc/1643207019264/Riktlinje%20f%C3%B6r%20utsl%C3%A4pp%20av%20avloppsvatten%20fr%C3%A5n%20industrier%20eller%20annan%20yrkesm%C3%A4ssig%20verksamhet.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3dc/1643207019264/Riktlinje%20f%C3%B6r%20utsl%C3%A4pp%20av%20avloppsvatten%20fr%C3%A5n%20industrier%20eller%20annan%20yrkesm%C3%A4ssig%20verksamhet.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3dc/1643207019264/Riktlinje%20f%C3%B6r%20utsl%C3%A4pp%20av%20avloppsvatten%20fr%C3%A5n%20industrier%20eller%20annan%20yrkesm%C3%A4ssig%20verksamhet.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3cc/1643207019008/Riktlinje%20f%C3%B6r%20dagvatten%20i%20Heby%20kommun.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3cc/1643207019008/Riktlinje%20f%C3%B6r%20dagvatten%20i%20Heby%20kommun.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ee1ada/1643376441113/Riktlinjer%20f%C3%B6r%20halkbek%C3%A4mpning%20och%20sn%C3%B6r%C3%B6jning%20av%20kommunens%20gator,%20cykelv%C3%A4gar%20och%20trottoarer.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ee1ada/1643376441113/Riktlinjer%20f%C3%B6r%20halkbek%C3%A4mpning%20och%20sn%C3%B6r%C3%B6jning%20av%20kommunens%20gator,%20cykelv%C3%A4gar%20och%20trottoarer.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3d8/1652267766522/Riktlinje%20f%C3%B6r%20park-%20och%20gatubelysning%20i%20Heby%20kommun.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3d8/1652267766522/Riktlinje%20f%C3%B6r%20park-%20och%20gatubelysning%20i%20Heby%20kommun.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3ce/1643207019040/Riktlinje%20f%C3%B6r%20fartd%C3%A4mpande%20%C3%A5tg%C3%A4rder%20i%20Heby%20kommun.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3ce/1643207019040/Riktlinje%20f%C3%B6r%20fartd%C3%A4mpande%20%C3%A5tg%C3%A4rder%20i%20Heby%20kommun.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3d1/1643207019083/Riktlinje%20f%C3%B6r%20g%C3%A5ng-%20och%20cykelv%C3%A4gar%20Heby%20kommun.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3d1/1643207019083/Riktlinje%20f%C3%B6r%20g%C3%A5ng-%20och%20cykelv%C3%A4gar%20Heby%20kommun.pdf
https://www.heby.se/download/18.6a953b7e17dc20ff91a9c8e/1641377347694/hebyfs-201726-riktlinjer-om-skotsel-av-kommunens-gronytor.pdf
https://www.heby.se/download/18.6a953b7e17dc20ff91a9c8e/1641377347694/hebyfs-201726-riktlinjer-om-skotsel-av-kommunens-gronytor.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3d5/1643207019155/Riktlinje%20f%C3%B6r%20kommunala%20lekplatser%20och%20naturliga%20lekmilj%C3%B6er.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3d5/1643207019155/Riktlinje%20f%C3%B6r%20kommunala%20lekplatser%20och%20naturliga%20lekmilj%C3%B6er.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3d5/1643207019155/Riktlinje%20f%C3%B6r%20kommunala%20lekplatser%20och%20naturliga%20lekmilj%C3%B6er.pdf
https://www.heby.se/download/18.635cb14f18b14b0e9bc9a62/1696946391776/Riktlinje%20om%20sk%C3%B6tsel%20av%20kommunens%20skog.pdf
https://www.heby.se/download/18.635cb14f18b14b0e9bc9a62/1696946391776/Riktlinje%20om%20sk%C3%B6tsel%20av%20kommunens%20skog.pdf
https://www.heby.se/download/18.39c135cf18ad1cb3c9c3b3c8/1695979804421/HebyFS%20202319%20Riktlinjer%20f%C3%B6r%20laddinfrastruktur%20i%20Heby%20kommun.pdf
https://www.heby.se/download/18.39c135cf18ad1cb3c9c3b3c8/1695979804421/HebyFS%20202319%20Riktlinjer%20f%C3%B6r%20laddinfrastruktur%20i%20Heby%20kommun.pdf
https://www.heby.se/download/18.6a953b7e17dc20ff91a9c8f/1641377359631/riktlinjer-for-exploateringsavtal%20(1).pdf
https://www.heby.se/download/18.6a953b7e17dc20ff91a9c90/1641377368941/riktlinjer-for-kommunala-markanvisningar-2.pdf
https://www.heby.se/download/18.6a953b7e17dc20ff91a9c90/1641377368941/riktlinjer-for-kommunala-markanvisningar-2.pdf
https://www.heby.se/download/18.3b26467617dc1ebe39ece3cb/1643207018903/Riktlinje%20f%C3%B6r%20bostadsf%C3%B6rs%C3%B6rjning.pdf
https://www.heby.se/download/18.6a953b7e17dc20ff91a9c99/1641377395168/riktlinjer-for-tomtforsaljning-3%20(1).pdf
https://www.heby.se/download/18.1b4dc71217eaa69c2fa14e09/1643718330288/HebyFS%20202127%20Riktlinjer%20f%C3%B6r%20planprioriteringen%20och%20planprocessen%20f%C3%B6r%20detaljplaner.pdf
https://www.heby.se/download/18.1b4dc71217eaa69c2fa14e09/1643718330288/HebyFS%20202127%20Riktlinjer%20f%C3%B6r%20planprioriteringen%20och%20planprocessen%20f%C3%B6r%20detaljplaner.pdf
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HebyFS 2009:33: Plan för arbete med FN:s konvention om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning   i Heby kommun. 
Kultur och fritidsnämnden, ordförandebeslut 2023-12-11 
Kommunstyrelsen § 9, 23 januari 2024 
 

Förslagsordning  
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att fullmäktige bifaller 

förslaget. 

 
Delges 
Samtliga nämnder 
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Kf § 13  Dnr KS/2024:5 001 

Uppföljning av motioner inkomna 2023 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Tackar för informationen och rapporten läggs till handlingarna. 
 
 

Sammanfattning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen varje år följa upp de motioner 
som inte beretts färdigt. Förvaltningen har gjort en sammanställning och presenterar en kort 
lägesbild av föregående års inkomna motioner – gällande beredning, beslut och samt huruvida 
bifallna motioner har verkställts.  
 
I sammanställningen presenteras också äldre motioner som, ännu inte har beretts klart eller 
verkställts efter beslut. 
 

Under 2021 anmäldes 2 motioner som inte besvarades 2022 
Motion om friluftsplan för Heby kommun 

Joel Lindh (MP) och Carl-Åke Elmersjö (MP) inkom till kommunfullmäktige 22 juni 2021, § 58, 
med motion om friluftsplan för Heby kommun. Kommunstyrelsen fick då i uppdrag att bereda 
motionen. Kommunstyrelsen föreslog i Ks § 51, 21 februari 2023, kommunfullmäktige att avslå 
motionen vilket kommunfullmäktige gjorde i Kf § 36, 17 april 2023. 
 

Motion om utbildning för politiker 

Bernt-Ove Stenmark (KD) och Ingela Wikander (KD) inkom till kommunfullmäktige 23 november 
i Kf § 114/2021 med motionen och kommunstyrelsen fick då i uppdrag att bereda den. 
Kommunstyrelsen föreslog i Ks § 30, 24 januari 2023, kommunfullmäktige att avslå motionen 
vilket kommunfullmäktige gjorde i Kf § 13, 7 februari 2023. 
 

Under 2022 anmäldes 3 motioner som inte besvarades 2023 
Motion om psykisk ohälsa i första hand bland barn, ungdomar och unga 

Carl-Otto Bergqvist (V) och Salima Korshed (V) anmälde motionen till fullmäktige 8 februari 2022 
och kommunstyrelsen fick i uppdrag att bereda motionen. Kommunstyrelsen beslutade i Ks § 45, 
22 februari 2022, att förvaltningen får i uppdrag att ta fram ett svar på motionen, där den fortsatt 
befinner sig. 
 

Motion om informationsfolder 

Mattias Widén (SD) anmälde motionen till fullmäktige 12 april 2022 och kommunstyrelsen fick i 
uppdrag att bereda motionen. I Ks § 111, 17 maj 2022, beslutade kommunstyrelsen att motionen 
överlämnas till förvaltningen för utredning och förslag till svar. Kommunstyrelsen föreslog i Ks § 
70, 28 mars 2023, kommunfullmäktige att avslå motionen vilket kommunfullmäktige gjorde i Kf § 
37, 14 april 2023. 
 

Motion om kartläggning och restaurering av våtmarker 

Bengt Thalin (V) anmälde motionen den 9 november 2022 och fullmäktige beslutade att 
överlämna motionen till samhällsbyggnadsnämnden för beredning. Motionen var uppe på 
samhällsbyggnadsnämnden den 14 november 2023 i Sbn § 136 men har endast delvis beretts.  
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Under 2023 anmäldes 10 nya motioner till kommunfullmäktige 
Motion om hyggesfritt skogsbruk 

Daniel Steinmo (MP) anmälde den 7 februari Motion om hyggesfritt skogsbruk till fullmäktige. 
Fullmäktige beslutade att överlämna motionen till samhällsbyggnadsnämnden för beredning. 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 22 augusti i Sbn § 82 att föreslå fullmäktige att ”Svar 
på motion om hyggesfritt skogsbruk, daterad 14 juni 2023 med dnr SBN/2023:24, godkänns och 
överlämnas till motionsställaren”. Enligt kommunens riktlinjer får motioner ej besvaras på det 
sättet. Kommunstyrelsen föreslog därför kommunfullmäktige den 12 september 2023 i Ks § 196 
att 
 Första punkten anses besvarad med hänvisning till framtagande av aktuell skogsbruksplan. 
 Andra punkten anses besvarad med hänvisning till framtagande av aktuell skogsbruksplan. 
 Tredje punkten anses besvarad med hänvisning till det tillvägagångssätt som Heby kommun 

följer. 
 Fjärde punkten avslås.  
 
Kommunfullmäktige antog kommunstyrelsens förslag den 26 september 2023 i Kf § 86. 
 

Motion om miljöcertifierad skogsbruksplan 

Bengt Thalin (V) anmälde den 7 februari Motion om miljöcertifierad skogsbruksplan till 
fullmäktige. Samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 22 augusti i Sbn § 83 att föreslå 
fullmäktige att ”Svar på motion om miljöcertifierad skogsbruksplan, daterad 14 juni 2023 med 
dnr SBN/2023:25, godkänns och överlämnas till motionsställaren.”. Enligt kommunens riktlinjer 
får motioner ej besvaras på det sättet. Kommunstyrelsen föreslog därför kommunfullmäktige den 
12 september 2023 i Ks § 195 att motionen ska antas. Fullmäktige antog kommunstyrelsens 
förslag den 26 september 2023 i Kf § 85. 
 

Motion om skyddsjakt 

Carl-Henrik Andersson (SD) anmälde den 17 april motionen till fullmäktige som beslutade att 
överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. Den 16 maj 2023 i Ks § 123 fick 
förvaltningen i uppdrag att fram ett svar på motionen. Den 22 augusti i Ks § 170 beslutade 
kommunstyrelsen att kommunstyrelsen diskuterar svaret på motionen och beslutar att den 
återkommer på nästa kommunstyrelsesammanträde. Den 12 september i Ks § 194 beslutade 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. Fullmäktige antog 
kommunstyrelsens förslag den 26 september 2023 i Kf § 84. 
 

Motion om lekparker 

Carl-Henrik Andersson (SD) anmälde den 17 april motionen till fullmäktige som beslutade att 
överlämna motionen till samhällsbyggnadsnämnden för beredning.  
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade den 13 juni i Sbn § 73 att föreslå fullmäktige att ”Svar på 
motion om lekparker, daterad 30 maj 2023, godkänns.”. Enligt kommunens riktlinjer får motioner 
ej besvaras på det sättet. Kommunstyrelsen föreslog därför kommunfullmäktige den 17 oktober 
2023 i Ks § 220 att motionen anses besvarad med hänvisning till kommunens pågående arbete. 
Fullmäktige antog kommunstyrelsens förslag den 31 oktober 2023 i Kf § 107. 
 

Motion om handpenning på tomter i stället för ett köp 

Jonathan Othén (SD) anmälde den 17 april motionen till fullmäktige som beslutade att överlämna 
motionen till samhällsbyggnadsnämnden för beredning. Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 
den 14 november i Sbn § 125 att föreslå fullmäktige att motionen ska avslås. Fullmäktige antog 
förslaget den 18 december i § 137.  
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Motion om typgodkända hus 

Jonathan Othén (SD) anmälde den 17 april motionen till fullmäktige som beslutade att överlämna 
motionen till bygg- och miljönämnden för beredning. Bygg- och miljönämnden beslutade den 14 
november i § Bmn § 80 att motionen anses besvarad enligt yttrande. Enligt kommunens riktlinjer 
får motioner ej besvaras på det sättet. Kommunstyrelsen kommer därför på sitt sammanträde 23 
januari 2024 föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.  
 

Motion om Mens är inte bara en tjejgrej 

Morgana Wiksell (V) anmälde den 17 april motionen till fullmäktige som beslutade att överlämna 
motionen till utbildningsnämnden för beredning. Den 17 maj beslutade nämnden att 
förvaltningen ska utreda förslaget i motionen. Motionen ska upp på nämnd i januari.  
 

Motion om Anlägg discgolfbanor för att främja den allmänna friskvården 

Joel Wåhlén (SD) anmälde den 20 juni motionen till fullmäktige som beslutade att överlämna 
motionen till kultur- och fritidsnämnden för beredning. Nämnden beslutade den 13 november i 
Kfn § 58 att föreslå fullmäktige att ”motionen överlämnas till samhällsbyggnadsnämnden för 
beredning”. Enligt kommunens riktlinjer får motioner ej besvaras på det sättet. Kommunstyrelsen 
föreslog därför den 5 december i § 263, fullmäktige besluta att ”Motionen anses besvarad med 
hänvisning till att det är möjligt att upplåta mark för discgolfbanor. Lämpliga placeringar utreds 
när det kommer in en förfrågan. Fullmäktige antog förslaget den 18 december i § 138. 
 

Motion om praktik- och lärlingsplatser i samarbete med lokala företag 

Joel Wåhlén (SD) anmälde den 20 juni motionen till fullmäktige som beslutade att överlämna 
motionen till kommunstyrelsen för beredning. Den 22 augusti i § 171 beslutade kommunstyrelsen 
att förvaltningen ska ta fram ett svar på motionen där den fortsatt befinner sig. 
 

Motion om vindkraft 

Bengt Thalin (V) och Morgana Wiksell (V) anmälde den 21 november motionen till fullmäktige 
som beslutade att överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. Motionen ska 
behandlas på kommunstyrelsen den 23 januari 2024. 
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 5 januari 
Ks § 23/24 
 

Förslagsordning  
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att fullmäktige bifaller 

förslaget. 
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Kf §  14 Dnr KS/2024:6 001 

Uppföljning av medborgarförslag inkomna 2023 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Tackar för informationen och lägger rapporten till handlingarna. 
 
 

Sammanfattning 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning har medborgare rätt att väcka ärenden i fullmäktige, 
så kallade medborgarförslag. Enligt kommunallagen, 6 kap. 34 § så ska ett ärende som väckts 
genom medborgarförslag om möjligt handläggas så att ärendet kan avgöras inom ett år från det 
att det väcktes i fullmäktige. 
 
Medborgarförslag ska en gång om året följas upp av kommunstyrelsen, för att säkerställa en 
ändamålsenlig hantering av samtliga medborgarförslag. 
 

Under 2023 inkom 11 nya medborgarförslag 
Medborgarförslag - Ta fram en genomförandeplan för arbetet med små barns fysiska, 
psykiska och sociala hälsa 

7 februari inkom förslaget till fullmäktige och vård- och omsorgsnämnden fick i uppdrag att 
besvara det. I Von § 71, 17 maj, beslutar nämnden att förslaget anses besvarat.  
 

Medborgarförslag - Omvandla Tegelbacken till en Familjecentral eller "Familjens hus" 

7 februari inkom förslaget till fullmäktige och kommunstyrelsen fick i uppdrag att besvara det. I 
Ks § 172, 22 augusti, beslutar kommunstyrelsen ”Kommunstyrelsen antar svar på 
medborgarförslag om att kommunen ska omvandla Tegelbacken till en Familjecentral eller 
Familjens hus, daterat 18 januari, som eget och överlämnar det till förslagsställaren.” 
 

Medborgarförslag - Behåll bussturer längs Kvarstarundan i Harbo! 

7 februari inkom förslaget till fullmäktige och kommunstyrelsen fick i uppdrag att besvara det. I 
Ks § 144, 7 juni, beslutar kommunstyrelsen ”Kommunstyrelsen antar svar på medborgarförslaget 
Behåll bussturer längs Kvarstarundan i Harbo! daterat 17 maj 2023 som eget och överlämnas till 
förslagsställaren.” 
 

Medborgarförslag - Det ska vara lätt att göra rätt! Erbjud hemsortering 

17 april inkom förslaget och samhällsbyggnadsnämnden fick i uppdrag att besvara det.  I Sbn § 80, 
22 augusti svarar nämnden ”Svar på medborgarförslaget ”Det ska vara lätt att göra rätt! Erbjud 
hemsortering” daterat 10 juli 2023 från Vafabmiljö kommunalförbund antas som eget och 
överlämnas till förslagsställaren.” 
 

Medborgarförslag: Få hjälp med snöskottning 

20 juni inkom förslaget och kommunstyrelsen fick i uppdrag att besvara det. I Ks § 221, 17 
oktober, beslutar kommunstyrelsen att förslaget anses besvarat. 
 

Medborgarförslag - Sänka hastigheten genom Heby, vid inpassering till Heby från Uppsala 
hålls hög hastighet 

20 juni inkom förslaget och samhällsbyggnadsnämnden fick i uppdrag att besvara det. I Sbn § 95, 
19 september, avslog nämnden förslaget. 
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Medborgarförslag - Bygga ett nytt äldreboende i Östervåla 

26 september inkom förslaget och kommunstyrelsen fick i uppdrag att besvara det. I Ks § 240, 8 
november, beslutade kommunstyrelsen att uppdra förvaltningen att ta fram ett svar på förslaget. 
 

Medborgarförslag: Hjälpfixare för äldre 

26 september inkom förslaget och vård- och omsorgsnämnden fick i uppdrag att besvara det. I 
Von § 143, 13 december, beslutade nämnden att förslaget anses besvarat.  
 

Medborgarförslag: Stopp- eller triangelskylt när man åker ut från Heby Arena och längre upp 
på Sjömossvägen 

26 september inkom förslaget och samhällsbyggnadsnämnden fick i uppdrag att besvara det. I 
Sbn § 147, 12 december, beslutade nämnden förslaget avslås. 
 

Medborgarförslag: Fler cykelställ till området kring Tärnsjöskola 

26 september inkom förslaget och utbildningsnämnden fick i uppdrag att besvara det. I Ubn § 
129, 17 november, beslutade nämnden att uppdra förvaltningen att ta fram ett svar på förslaget. 
 

Medborgarförslag - Lyft fram Hebys gamla kvarnar 

26 september inkom förslaget och samhällsbyggnadsnämnden fick i uppdrag att besvara det. I 
Sbn § 152, 12 december, beslutade nämnden att uppdra förvaltningen att ta fram ett svar på 
förslaget. 

 

Medborgarförslag inkomna 2022 som ej besvarats 
Medborgarförslag: Stärk och utveckla bland annat föreningslös ungdom i Heby 

Förslaget inkom till kommunfullmäktige 27 september 2022 där det beslutades i Kf § 74 att 
förslaget överlämnas till kultur- och fritidsnämnden för besvarande. Nämnden godkände 
förvaltningens svar på medborgarförslaget i Kfn § 42 den 18 september 2023. 
 

Medborgarförslag - Koppeltvång på hundar i Heby 

Förslaget inkom till kommunfullmäktige 19 december 2022 där det beslutades i Kf § 180 att 
förslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beslut. Den 21 februari 2023 i Ks § 55 avslogs 
medborgarförslaget med hänvisning till att efterfrågad reglering redan är införd i lokal 
ordningsstadga. 
 

Medborgarförslag - Hundrastgård, mötesplats för hundägare 

Förslaget inkom till kommunfullmäktige 19 december 2022 där det beslutades i Kf § 180 att 
förslaget överlämnas till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. Förslaget är ännu inte besvarat 
 

Medborgarförslag – Hundrastgård 

Förslaget inkom till kommunfullmäktige 19 december 2022 där det beslutades i Kf § 180 att 
förslaget överlämnas till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. Förslaget är ännu inte besvarat. 
 

Medborgarförslag: Omvärdera Regionens/stråkutredningens förslag angående hållplats 
Käbbo vägskäl, väg 272 

Förslaget inkom till kommunfullmäktige 19 december 2022 där det beslutades i Kf § 180 att 
förslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beslut. I Ks § 46 den 21 februari beslutade 
kommunstyrelsen: ”Kommunstyrelsen antar svar på medborgarförslag om att omvärdera 
Regionens/stråkutredningens förslag angående hållplats Käbbo vägskäl, väg 272 daterat 7 
februari 2023 som eget och överlämnar det till förslagsställaren.” 
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Medborgarförslag: Döp om Stora torget i Östervåla till Johan Åkerlunds torg 

Förslaget inkom till kommunfullmäktige 19 december 2022 där det beslutades i Kf § 180 att 
förslaget överlämnas till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. Förslaget är ännu inte besvarat. 
 

Medborgarförslag - ompröva beslut om att ta bort kollektivtrafiken från Kvarstarundan i 
Harbo 

Förslaget inkom till kommunfullmäktige 19 december 2022 där det beslutades i Kf § 180 att 
förslaget överlämnas till kommunstyrelsen för beslut. I Ks § 77, 28 mars 2023, beslutade 
kommunstyrelsen att anta förvaltningens svar som eget och överlämna det till förslagsställaren. 
 

Medborgarförslag inkommet 2021 
Medborgarförslag - Billigare resor i kollektivtrafiken för pensionärer 

2 november 2021 inkom medborgarförslaget. I kf § 100 ges kommunstyrelsen i uppdrag att 
bereda och besvara förslaget. I Ks § 247, 1 december 2021, ges förvaltningen i uppdrag att ta fram 
förslag på svar. I Ks § 24, 24 januari 2023, svarar kommunstyrelsen: ”Kommunstyrelsen antar 
svar på medborgarförslag om billigare resor i kollektivtrafiken för pensionärer daterat 9 januari 
2023 som eget och överlämnas till förslagsställaren.” 
 

Medborgarförslag inkommet 2020 
Medborgarförslag: Förvärva mark för villabebyggelse i Morgongåva 

Förslaget anmäldes till kommunfullmäktige 15 december 2020 och överlämnades till 
kommunstyrelsen för beslut. I Ks § 20, 26 januari 2021, uppdrog kommunstyrelsen förvaltningen 
att ta fram ett förslag på svar. I Ks § 25, 24 januari 2023 svarade kommunstyrelsen ”Svar på 
medborgarförslaget om att kommunen bör förvärva mark för villabebyggelse i Morgongåva 
daterat 24 januari antas som eget och överlämnas till förslagsställaren.” 
 
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 8 januari 
Ks § 24/24 
 

Förslagsordning  
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot avslag och finner att fullmäktige bifaller 

förslaget. 
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Kf § 15  Dnr KS/2024:11, KS/2024:18 317, 310 

Anmälan av nya medborgarförslag 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 Medborgarförslag: Belysning i kommunen skickas till samhällsbyggnadsnämnden för 

beredning och besvarande. 
 Medborgarförslag – ”Säkrare trafik i Harbo centrum” skickas till kommunstyrelsen för 

beredning och besvarande.  
 

Sammanfattning  
I Medborgarförslag: Belysning i kommunen, vill förslagsställaren att belysningen i Bjurvalla 

mellan Östervåla och Ärligbo efter väg 272 tänds.  

 

I Medborgarförslag – ”Säkrare trafik i Harbo centrum” vill förslagsställaren flytta busshållplatsen 

utanför Ica ca 300 m mot Östervåla samt att kommunen köper in den gamla kvarntomten och gör 

något med den. 

 

Delges 
Förslagsställarna  

Samhällsbyggnadsnämnden 

Kommunstyrelsen  
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Kf § 16 Dnr KS/2024:19, KS/2024:25 106, 294 

Anmälan av nya motioner 
 

Kommunfullmäktiges beslut  
 Motion - Nu är tid för Heby kommun att gå med i Mälarens vattenvårdsförbund skickas 

till samhällsbyggnadsnämnden för beredning.  
 Motion - Samordning av lokaler för små- och enmansföretagare skickas till 

kommunstyrelsen för beredning.  
 

Sammanfattning  
I Motion - Nu är tid för Heby kommun att gå med i Mälarens vattenvårdsförbund! vill 

motionärerna att Heby kommun ska gå med i Mälarens vattenvårdsförbund. 

I Motion - Samordning av lokaler för små- och enmansföretagare vill motionären: 

 Att kommunen initierar en behovsanalys och intresseförfrågan kring behovet av 
gemensamma lokaler för enmansföretagare. 

 Att kommunen därefter inventerar befintliga lokaler som redan hyrs av Hebyfastigheter 
eller andra och som kan vara lämpliga för gemensamma lokaler för enmansföretagare. 

 Att kommunen i andra hand initierar kontakter med Hebyfastigheter för att tillsammans 
med dem utreda och om möjligt genomföra en satsning som kan vara lämpliga lokaler för 
enmansföretagare. 

 Att kommunen beaktar aspekten huruvida en satsning likt detta kan höja det i nuläget 
negativa företagsklimatet som finns. 

 

 

Delges 
D Steinmo 

C-Å Elmersjö 

H-G Björk 

Samhällsbyggnadsnämnden  

Kommunstyrelsen  
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Kf § 17 Dnr KS/2024:20 102 

Avsägelser 
 

Kommunfullmäktiges beslut  
 Erik Backman (S) entledigas som ledamot i bygg- och miljönämnden. 
 Mikaela Nordin (SD) entledigas som revisor i kommunfullmäktiges revisorer. 
 Tina Hultman entledigas som ersättare i Samordningsförbundets styrelse. 

 
 

 

 

Delges 
E Backman 

M Nordin 

Bygg- och miljönämnden  

Kommunfullmäktiges revisorer  

Samordningsförbundet  
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Kf § 18 Dnr Ks/2022:82  

Övriga val 
 

Kommunfullmäktiges beslut  
 Kristina Pettersson (S) väljs till ordinarie ledamot i bygg- och miljönämnden. 
 Lars Persson (S) väljs till ersättare i bygg- och miljönämnden.  
 Gabriela Ulander (SD) väljs till revisor. 
 Caroline Gille (M) väljs till ersättare i Samordningsförbundets styrelse. 
 Hans-Göran Björk (KD) utses till ersättare i överförmyndarnämnden.  

 

Sammanfattning 
Det föreligger fyllnadsval med anledning av föregående paragrafs entlediganden. Kristina 

Pettersson (S) var tidigare ersättare i bygg- och miljönämnden men utses nu till ordinarie 

ledamot. Lars Persson (S) utses till ny ersättare. Heby kommun har haft en vakant plats i 

överförmyndarnämnden. Nu utses Hans-Göran Björk (KD) till ersättare. 

 

Delges 
K Pettersson 

L Persson 

G Ulander 

C Gille 

H-G Björk 

Bygg- och miljönämnden  

Kommunfullmäktiges revisorer  

Samordningsförbundet  

Överförmyndarnämnden 
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Kf § 19  Dnr KS/2004:208, KS/2023:29, KS/2023:72, KS/2024:4 106, 105, 041, 340 

Anmälningsärenden 
 

Kommunfullmäktige tackar för informationen.  
 
Sammanfattning 
Följande handlingar föreligger: 

 Ks § 22/24. 
 Valnämndens protokoll 10 januari 2024. 
 Von § 140/23. 
 Skrivelse - Regleringsdamm vid Örsundaåns utflöde ur Vansjön eller andra 

översvämningsåtgärder. 

 

 

 

 

 


